

CHÂTEAU  
LA GRÂCE DIEU DES PRIEURS  
SAINT-ÉMILION GRAND CRU

by ART RUSSE



# VIKTOR VASNETSOV

Alionushka - 1881

Alionouchka - 1881

---

167 cm x 107 cm  
Oil on canvas  
Huile sur toile

**UK** It stands to reason that this canvas is considered one of the greatest masterpieces of Russian art. This little girl from the famous Eastern Slavic tale "Alionouchka and Ivanouchka", allows herself a moment of rest after a long journey.. It seems that all nature around has immobilized to preserve the tranquility of this brief moment. The realism of the girl and the surrounding nature gives an impression that it is enough to take a step to meet her, smell the lake and engage in a conversation.

**FR** Ce n'est pas par hasard qu'on considère cette toile comme un des plus grands chefs-d'œuvre de l'École russe. Cette petite fille issue du célèbre conte slave oriental "Alionouchka et Ivanouchka", s'accorde un moment de repos après un long voyage. On dirait que toute la nature autour s'est immobilisée pour préserver le calme de ce bref instant. Le réalisme de la fille et de la nature autour donne l'impression qu'il suffit de faire un pas pour se retrouver à ses côtés, sentir l'odeur du lac et pouvoir engager une conversation avec elle.